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Fındık fiyatlarındaki düşüşten dolayı tartışmalar yeniden alevlendi.

Niye?

Kimine göre ihracatçı spekülasyon (vurgunculuk) yapıyor.

Kimine göre rekolte fazlalığı var.

Kimine göre hükümet fındığa sahip çıkmıyor.

Kimine göre sezon başında “fiyatlar yükselecek, üretici fındığını satmasın” beyanları aldatıcı
oldu.

Kimine göre FİSKOBİRLİK devre dışı bırakıldığı için bu olumsuzluklar yaşanmakta.

Kimine göre  “üretici zaten sahipsiz” görüşleri.

Vesaire… Vesaire…

Ancak bir realiteyi ortaya koymakta fayda var.

Fındık ürünü geçmişten günümüze zaten sorunlu bir gidişata maruz kalıyor.
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Ya fiyat düşük, ya da bu düşüşten kaynaklanan sahipsizlikle karşı karşıya kalıyor.

Rekolte fazla olduğunda düşüyor, rekolte düşük olduğunda fiyat yükseliyor.

Bir orta yol bulunamıyor fındık fiyatlarına.

Hükümetimiz fındık üreticisinin birliği olan FİSKOBİRLİK’i 7-8 yıldır devre dışı bıraktı. Siyasi
mülahazalar sonucunda güçsüzleştirilen FİSKOBİRLİK, oysa ülkemizin her bölgesinde
yetiştirilen ürüne göre bir birliği varken fındık üreticisinin birliği bilinçli olarak batağa terk
edilmektedir.

Bu olumsuzluk iktidar partisi vekilleri tarafından bilerek dile getirilmezken, fındık üreticisi de
kendi öz malına sahip çıkmama konusunda ısrarcı davranmakta.

Zaman zaman ilgili kuruluş temsilcileriyle sohbet etme imkanı buluyoruz.

Fatsa Ziraat Odası Başkanı Sayın Etem Kibar ile sohbetimizde Kibar, FİSKOBİRLİK’in kesinlikle
kurtulması ve aktif hale getirilmesi gerektiğinin altını ısrarla çiziyor. “Çünkü FİSKOBİRLİK
bölgemizin ve ürünümüzün en büyük ve en güçlü kuruluşudur.” diyor.

Bu görüşü Fatsa Ticaret Borsası Başkanı Sayın Ali Feyzi’ de dile getiriyor. Hatta bu görüşlerini
ilgili mercilerle yapılan toplantılarda da konuştuklarını beyan ediyorlar.

Biliyoruz ki; bu aralar Toprak Mahsulleri Ofisi (TMO) fındık alımı ve fındık depolamak amacıyla
yer arıyor. Üç-dört yıl fındık alımı yapan TMO’nun bu konudaki acemiliğini hep birlikte
görmüştük.

Dolayısıyla TMO’nun fındık alımı gereksiz bir yapılanmadır. TMO’ya fındık alımı yaptırmak
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siyasi bir tercihtir. FİSKOBİRLİK yönetimiyle yıldızları barışmayan iktidar, TMO’yu devreye
sokmuştur.

Kaldı ki; FİSKOBİRLİK’in hem depoları, hem çalışanları, hem de tecrübesi fevkalade bu işi
yürütecek boyutlardadır. Tabii ki yeniden bir yapılanmayla, yeniden idari ve yönetimsel
düzenlemelerle bu kuruluşa TMO’nun yapacağı işi yüklemek gerekir.

Bu bir tarihi fırsat olacaktır. Çünkü devasa büyüklükte gayrimenkulleri ve menkulleri ile ciddi
imkanları olan FİSKOBİRLİK, sahip çıkılmadığında tüm varlıklarıyla heba olup gidecektir.

Yazık olmaz mı, bu imkanlara. Hem kimler yiyecek bu varlıkları?

Aslında fındık üreticisi fiyattan önce birliğine sahip çıksa ya. Kendi öz malı olan FİSKOBİRLİK’i
yakın takibe alsa ya.

Bu sahiplenme fiyatın da önünde gelmelidir. Güçlendirilmiş bir FİSKOBİRLİK, sahiplenilmiş bir
FİSKOBİRLİK fındık konusundaki tüm politikaları olumlu yönde belirlemeye muktedir olacaktır.

Ben önce FİSKOBİRLİK diyorum…
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